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                                                          PROTOKÓŁ nr XIII/2019 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 30 października 2019 r. w godzinach 11:00 – 15:00   

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

     1. Bogdan Bezdziecki 

     2. Sylwester Cimochowski 

     3.Tadeusz Czerwiecki 

     4. Zbigniew Roman De-Mezer 

     5. Krystyna Gwiazdowska 

     6. Jacek Juszkiewicz  

     7. Mariola Brygida Karpińska 

     8. Kamil Klimek 

     9. Karol Korneluk 

    10. Stanisław Kulikowski 

    11. Kamil Lauryn    

    12. Jacek Niedźwiedzki 

    13. Adam Ołowniuk  

    14. Wojciech Pająk 

    15. Zdzisław Przełomiec 

    16. Jacek Roszkowski.  

    17. Anna Ruszewska   

    18. Sławomir Sieczkowski 

    19. Andrzej Turowski 

    20. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Radni nieobecni: 

     1.Anna Maria Gawlińska 

     2. Jarosław Schabieński 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych 

wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy 

niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec otworzył XIII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek 

– Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha - Skarbnika Miasta,  Mariusza Klimczyka - Sekretarza Miasta, przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków 

zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, 

sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, naczelników                               

i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach . 

 

Ad pkt. 2 

Informacja o wygaśnięciu mandatu radnego Zdzisława Koncewicza. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że dnia 2 października 2019 r. do Biura Rady Miejskiej 

w Suwałkach wpłynęło Postanowienie nr 246/2019 Komisarza Wyborczego w Suwałkach           

z dnia 1 października 2019 r. w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Zdzisława 

Koncewicza. 

Postanowienie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Ślubowanie  radnego. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że dnia 9 października do Biura Rady Miejskiej                   

w Suwałkach wpłynęło Postanowienie nr 252/2019 Komisarza Wyborczego w Suwałkach           

z dnia 8 października 2019 r. w sprawie obsadzenia mandatu radnego Pana Jarosława Józefa 

Kowalewskiego. Zgodnie z art. 23 a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie. 

Postanowienie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec poprosił Pana Jarosława Józefa Kowalewskiego o zajęcie miejsca przy 

godle a wszystkich obecnych o powstanie. Po odczytaniu roty  Pan Jarosław Józef Kowalewski 

złożył ślubowanie.   

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że radny objął mandat radnego Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji 

bierze udział 21 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 
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Ad pkt. 4 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad został radnym podany przy 

zawiadomieniu o zwołaniu sesji. Poinformował, że w dniu dzisiejszym Prezydent Miasta 

Suwałk zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu          

w brzmieniu „Zatrudnienie pomocy nauczyciela/woźnych w suwalskich przedszkolach”. 

Zaproponował umieszczenie tego tematu jako punkt 7 porządku obrad. 
Wniosek Prezydenta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag i wniosków 

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym 

rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady, tj. 12 głosów za wnioskiem. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem wniosku Prezydenta Miasta Suwałk. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  21  głosy, ) wniosek  Prezydenta Miasta Suwałk 

został przyjęty. 

 

Radni przyjęli następujący porządek obrad: 

 

1.   Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2.  Informacja o wygaśnięciu mandatu radnego Zdzisława Koncewicza 

3.  Ślubowanie  radnego. 

4.  Przyjęcie wniosków do porządku  obrad. 

5.  Przyjęcie protokołu nr XII/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 2019 

     roku.    

6. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej 

     w Suwałkach od dnia 25 września  2019 roku.   

7.  Zatrudnienie pomocy nauczyciela/woźnych w suwalskich przedszkolach. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z analizy  oświadczeń 

     majątkowych radnych Rady Miejskiej w Suwałkach wg stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. 

     oraz informacja Prezydenta Miasta Suwałk z analizy oświadczeń majątkowych zastępców  

     Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osób zarządzających     

     i członków organów zarządzających miejskimi osobami prawnymi i osób wydających  

    decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk a także kierowników   

    jednostek organizacyjnych gminy Miasta Suwałki – wg. Stanu na dzień 31 grudnia2018 r. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

    Suwałki realizowanych w roku 2019 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

    Niepełnosprawnych.  

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania stypendium  

      artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

      trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii  

      Konopnickiej w Suwałkach w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami  

      Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

      trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego im. gen. Zygmunta Podhorskiego  

      w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach w czteroletnie  

      II Liceum  Ogólnokształcące im. gen. Zygmunta Podhorskiego w Suwałkach funkcjonujące  

      w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

      trzyletniego III Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda 

      Lityńskiego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach 

     w czteroletnie III Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda  

     Lityńskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

      trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Suwałkach funkcjonującego 

     w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla  

     Dorosłych w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

      trzyletniego V Liceum Ogólnokształcącego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole  

      Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie V Liceum Ogólnokształcące   

      w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach; 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

      czteroletniego Technikum nr 2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 6 im.  

     Karola Brzostowskiego w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 2 w Suwałkach 

     funkcjonujące w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

      czteroletniego Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół  

     Technicznych w Suwałkach w pięcioletnie Technikum  nr 3 w Suwałkach funkcjonujące 

     w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

      czteroletniego Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr  

      4 w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole  

      Szkół nr 4 w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  stwierdzenia zakończenia działalności   

       Gimnazjum nr 3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności  

       Gimnazjum nr 2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół  nr 4 w Suwałkach. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Żłobka  

       Miejskiego w Suwałkach. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji  

      Rady Miejskiej w Suwałkach. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały  sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu     

       doraźnej komisji statutowej. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania  

       przewodniczącego komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

      planu zagospodarowania przestrzennego wschodniej części rejonu ulicy Szwajcaria  

       w Suwałkach. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu  zagospodarowania  

       przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen.   W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej  

      w Suwałkach.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami  

      mienia gminnego Miasta Suwałki. 
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28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na  

     2020 r. 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych na  

      2020 rok. 

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej. 

33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok. 

34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

      Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

35. Wnioski i oświadczenia radnych. 

36.  Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 5 

Przyjęcie protokołu nr XII/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września          

2019 roku.     

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 29 

października 2019 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XII/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  25 września 2019 roku.   

 Informacja stanowi załącznik nr 10  do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

Uwag i pytań nie wniesiono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  25 września 2019 roku została  

przyjęta.  

Ad pkt. 7 

Zatrudnienie pomocy nauczyciela/woźnych w suwalskich przedszkolach. 

Ewa Beata Sidorek przedstawiła informację dot. zatrudnienia nauczyciela/woźnych                     

w suwalskich przedszkolach. Poinformowała, że opieka przedszkolna jest to jedno z zadań 

własnych samorządu. Zadanie to jest realizowane między innym poprzez zabezpieczenie 

finansowe; grupy 3-5 latków finansowane są wyłącznie z budżetu miasta, zaś na grupy dzieci 

sześcioletnich samorząd otrzymuje również wsparcie rządowe. Działania organu prowadzącego 

prowadzone są aby opieka przedszkolna była na najwyższym poziomie i zapewniała potrzeby 

mieszkańców. Każda grupa przedszkolna jest pod opieką dwóch nauczycielek-wychowawczyń, 
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jednej woźnej na całym etacie oraz pomocy nauczycielek tyle ile jest oddziałów trzylatków.    

W roku szkolnym 2019/2020 w przedszkolach zatrudnionych jest 78 pomocy 

nauczyciela/woźnych; we wszystkich przedszkolach jest 61 grup i w szkołach podstawowych 

są 22 oddziały przedszkolne. 17 osób zatrudnionych jest na stanowisku pomocy nauczyciela na 

czas określony do końca czerwca 2020 r. Zwróciła uwagę, że zakres obowiązków 

woźnej/pomocy nauczyciela jest bardzo zbliżony; osoby te zajmują się pomocą w organizacji 

zajęć z dziećmi czy pomocy dzieciom w ich codziennych czynnościach. W suwalskich 

przedszkolach pomoce nauczyciela zatrudniane były dodatkowo. Przepisy prawa nie określają 

standardów dotyczących zatrudniania w oddziałach przedszkolnych pracowników obsługi          

w tym pomocy nauczyciela i woźnej. Jedynym zapisem w tej kwestii jest rozporządzenie  

Ministra Edukacji Narodowej z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie szczegółowej organizacji 

publicznych szkół i przedszkoli,  w którym określono, że pod opieką jednego nauczyciela            

w grupie nie może być więcej niż 25 dzieci a w żadnym suwalskim przedszkolu liczba dzieci 

w grupie nie przekracza 25 osób. To dyrektor placówki decyduje, której grupie należy 

poświęcić większą opiekę ze strony pomocy nauczyciela. Zapewniła, że w przypadku 

zwiększonego zapotrzebowania na opiekę w grupach trzylatków opieka ta zostanie 

zapewniona; dzieci trzyletnie będą otoczone opieką pracowników w takiej liczbie jaka będzie 

potrzebna. Poinformowała, że standardem zatrudnienia w przedszkolach w innych 

samorządach jest zatrudnienie pomocy w ilości równej oddziałów funkcjonujących w danym 

przedszkolu lub zatrudnienie pomocy nauczyciela w wysokości ½ etatu na grupę.; w suwalskich 

przedszkolach standard ten jest o wiele wyższy. Po szczegółowych analizach podjęta została 

decyzja, że  niezbędne jest racjonalizowanie zatrudnienia; Miasto Suwałki będzie dążyło do 

tego, aby od 1 września 2020 r. do jednej grupy przedszkolnej zatrudniona została pomoc 

nauczyciela/woźna. Likwidacja etatu niań nie jest wbrew prawu; obowiązek kadrowy jest 

realizowany, w bardzo dużym stopniu jest to realizacja obowiązku opiekuńczego. Odniosła się 

to frekwencji dzieci  w oddziałach przedszkolnych w poszczególnych przedszkolach, godzin 

pracy nauczycieli i pomocy nauczycieli oraz woźnych, absencji dzieci. Każde przedszkole 

prowadzi rejestr wyjść przedszkolaków na spacery; rejestr wycieczek prowadzony jest 

oddzielnie. Docelowo od września 2020 r. w przedszkolach będzie funkcjonowało tyle etatów 

obsługi do pomocy nauczycielowi ile będzie oddziałów przedszkolnych a zakres obowiązków 

tych osób będzie elastyczny; nazewnictwo stanowisk w suwalskich przedszkolach zostanie 

ujednolicony.  Jednym z powodów podjęcia decyzji jest również dostosowanie możliwości 

kadrowych do możliwości finansowych. Największy deficyt finansowy w budżecie miasta 

dotyczy sfery oświatowej. W samorządzie przybywa coraz więcej zadań i obowiązków, co nie 

idzie w parze z finansowaniem tych zadań. Podkreśliła ciężką pracę opiekunek żłobkowych, 

dzięki którym dzieci trzyletnie kontynuujące pobyt w przedszkolu są uspołecznione i lepiej 

funkcjonują.  Z przeprowadzonych analiz wynika konieczność racjonalizacji zatrudnienia oraz 

ponoszonych kosztów na obsługę suwalskiej oświaty. Poinformowała, że w grudniu tego roku 

uruchomiony zostanie żłobek miejski, w którym zatrudnionych zostanie 8 opiekunek. 

Pomocom nauczycieli w przedszkolu umowa o pracę wygasa z końcem czerwca 2020r. Aby 

zapewnić stabilne wynagrodzenie i pewność pracy osobom tym zostanie przedstawiona 

propozycja zatrudnienia w nowo powstającym żłobku. Wszelkie podejmowane decyzje przez 

Samorząd wynikają przede wszystkim z troski o dzieci. Zapewniła, że dzieci w przedszkolach 

będą otoczone opieką właściwie i będą bezpieczne. Zaapelowała, aby wszystkie 
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zainteresowane strony a przede wszystkim media rzetelnie, zgodnie z prawdą przekazywały 

informacje a nie wybiórczo. Nie jest intencją samorządu wprowadzanie w zakłopotanie 

rodziców, obaw pań pracujących w przedszkolach. 

Mariola Brygida Karpińska podziękowała Pani Ewie Beacie Sidorek- zastępcy Prezydenta 

Miasta Suwałk za dobre działania w sferze oświatowej, gdyż wiadomo jak trudna to jest 

dziedzina. Podkreśliła, że są rzeczy i sytuacje, nad którymi należy się wspólnie  zastanowić czy 

warto zmieniać coś, co do tej pory dobrze i prawidłowo funkcjonowało. Oddelegowanie 

pracowników do nowo powstałego żłobka spowoduje oszczędności w wys. 660 tyś zł. rocznie 

a nie jest to w porównaniu z innymi wydatkami duża kwota. Zapytała, czy były przeprowadzone 

konsultacje z rodzicami przedszkolaków w temacie likwidacji etatów niań w grupach 

trzylatków. Stwierdziła, że skoro zwiększy się liczba dzieci w żłobku  a liczba opiekunek 

pozostanie na tym samym poziomie logiczne jest, że standardy opieki ulegną pogorszeniu.  

Zwróciła się z prośbą o nie realizowanie podjętej decyzji w przedmiotowej sprawie. 

Sławomir Sieczkowski poinformował, że z niepokojem obserwuje ruchy, które dzieją się               

w mieście. Podwyżka podatków dotyka wszystkich mieszkańców, którzy w zamian za to chcieli 

by otrzymywać niepogorszone standardy. Nadmienił, że Prezydent Miasta zapewniał, że budżet 

na rok 2020 będzie budżetem bezpiecznym, niestety dla mieszkańców budżet ten nie jest 

bezpieczny. Zwolnienie niań w przedszkolach będzie korzystne finansowo tylko dla 

samorządu, gdyż standardy opieki zostaną pogorszone. Zarzucił Zastępcy Prezydenta Pani 

Ewie Beacie Sidorek przedstawienie nieprawdziwych danych. Zaapelował, aby w tym temacie 

nie podejmować gwałtownych ruchów a podjąć działania mające na celu zabezpieczenia jak 

najlepszej opieki przedszkolakom. 

Kamil Klimek zgodził się, że należy racjonalizować wydatki ale nie kosztem dzieci; podkreślił, 

że to właśnie dzieci są beneficjentem tych usług, które Miasto zapewnia mieszkańcom                     

i realizuje, usługi te są na bardzo wysoki poziomie i dobrze by było ten standard zachować.  

Zaapelował, aby przy procesie racjonalizacji była ścisła współpraca z dyrektorami przedszkoli, 

bo to oni najlepiej znają wszystkie potrzeby w tym względzie. Racjonalizacja powinna 

uwzględniać wszystkie aspekty, z jednej strony wydatki a z drugiej strony bezpieczeństwo 

dzieci. 

Czesław Renkiewicz podkreślił, że decyzja w sprawie likwidacji etatu niań nie jest decyzją 

podjętą przez Radę Miejską a przez organ wykonawczy. W jednym oddziale przedszkolnym 

będzie jeden etat pomocy nauczyciela/woźna i 2 nauczycieli pracujących po 25 godzin                  

w tygodniu. Rzadko zdarza się aby w 25 osobowej grupie obecność była 100%. Od września 

2019 r. nauczycielki otrzymały po 300 zł. dodatku za wychowawstwo. Jest to wysoki standard 

zatrudnienia. Zapytał jak kształtować wydatki oświatowe względem możliwości finansowych 

miasta. Wzrost zatrudnienia w szkołach i przedszkolach generuje środki finansowe. Zapewnił, 

że nie pogorszy się opieka w przedszkolach, skoro w grupie zatrudnione są 3 osoby; jeżeli 

będzie taka konieczność to w grupie trzylatków obsada zostanie zwiększona. O przesunięciu 

kadrowym będzie decydował dyrektor placówki, który odpowiada za właściwą pracę, opiekę     

i bezpieczeństwo dzieci. Nawiązując do wypowiedzi radnej Marioli Karpińskiej poinformował, 

że nie 15 a 8 osób będzie zagospodarowanych w nowopowstającym żłobku miejskim i tylu 

osobom będzie przedłożona propozycja przejścia do pracy w tej placówce. Podjęcie 
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przedmiotowej decyzji jest racjonalnym i odpowiedzialnym działaniem, nie tylko za 

funkcjonowanie przedszkoli, ale również za finanse miasta. Na samorządy spada coraz więcej 

zadań bez przyznania na ich realizację środków finansowych. Przykładem jest podniesienia 

minimalnej płacy i wyłączenia dodatku stażowego, co pochłonie ok 3.5 mln zł z miejskiego 

budżetu; w budżecie przyszłego roku powinny również znaleźć  się środki na podwyżki dla 

pozostałych pracowników. Samorząd racjonalizuje  pewne rozwiązania dotyczące oświaty.      

W roku bieżącym do subwencji oświatowej miasto dokłada 55 mln zł. Należy zrobić wszystko, 

aby nie pogorszyć obsługi przedszkoli i pozostawić na wysokim standardzie opiekę                          

i bezpieczeństwo dzieci. Nadmienił, że za zgodą Rady Miejskiej zostało powołane Centrum 

Usług Wspólnych, które zafunkcjonuje od 1 stycznia 2020 r. Przypomniał, że rodzice zwolnieni 

są z odpłatności za przedszkola miejskie. Zaapelował o spokój i przyjęcie ze zrozumieniem 

podjętej decyzji. 

Marta Jasionowska – przedstawicielka rodziców dzieci przedszkolnych zwróciła się               

z  prośbą o wsparcie protestu rodziców w sprawie likwidacji etatu niań w grupach trzylatków 

w miejskich przedszkolach. Nie zgodziła się z informacją, że 4 osoby w grupie opiekują się 

dziećmi; realia są takie, że nauczycieli pracują przeważnie po pół dnia a ich godziny pracy nie 

nakładają się, co oznacza, że faktycznie w jednej grupie jest tylko jeden opiekujący nauczyciel; 

pomoc w grupach należy do woźnych, które oprócz dbania o czystość wykonują szereg 

czynności związanych z wyżywieniem dzieci; czynności te zajmują  ponad połowę czasu,          

w związku z tym nie mogą opiekować się dziećmi. Niania jest jedyną osobą, która przez osiem 

godzin dziennie zajmuje się trzylatkami. Zaapelowała o nie likwidowanie etatu niani; są to 

osoby pomagające dzieciom w trudnym pierwszym edukacyjnym etapie życia; potrzebują one 

wielkiego wsparcia i uwagi. Niania wspomaga nauczyciela w zajęciach edukacyjnych, 

opiekuńczych, wychowawczych i pielęgnacyjnych co pozytywnie wpływa na dzieci w 

przedszkolu. Rodzice mówią stanowcze „nie” likwidacji etatu niań jak również zmniejszaniu 

etatu woźnej w suwalskich przedszkolach. 

Czesław Renkiewicz stwierdził, że z dyskusji wynika problem tylko suwalskich przedszkoli; 

nikt nie wspomina o pracownikach szkół zatrudnionych w oddziałach przedszkolnych 

zorganizowanych w szkołach. Standardy te powinny również być podwyższone w szkołach, bo 

jeżeli w szkołach jest niższe zatrudnienie to samorząd powinien zwiększyć zatrudnienie. 

Rodzice poruszają problem pomocy i woźnych – a gdzie w tym wszystkim są nauczyciele 

wychowawcy; z tego wynika, że organ prowadzący powinien dokładnie przyjrzeć się pracy 

tych osób. Na każdy oddział przypisane są dwa pełne etaty nauczycielskie. Jednym z rozwiązań 

jest nakazanie dyrektorom przedszkoli zapewnienia większej opieki w grupach trzylatków. 

Przyznał, że dzieci trzyletnie wymagają większej opieki niż dzieci sześcioletnie. 

Więcej głosów w dyskusji nie zanotowano. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że informacja na temat zatrudnienia pomocy 

nauczyciela/woźnych w suwalskich przedszkolach została przyjęta. 

 

 

 



9 

 

Ad pkt. 8 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z analizy  oświadczeń  

majątkowych radnych Rady Miejskiej w Suwałkach wg stanu na dzień 31 grudnia 2018 

r. oraz informacja Prezydenta Miasta Suwałk z analizy oświadczeń majątkowych 

zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osób 

zarządzających i członków organów zarządzających miejskimi osobami prawnymi i osób 

wydających decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk a także 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy Miasta Suwałki – wg. stanu na dzień 31 

grudnia2018 r. 
Informacja  stanowi załącznik nr 11-12  do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższe Informacje radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych następnie odczytał Informację z analizy  oświadczeń  majątkowych radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach wg stanu na dzień 31 grudnia 2018. 

 

Mariusz Klimczyk - Sekretarz Miasta przedstawił informację Prezydenta Miasta Suwałk          

z analizy oświadczeń majątkowych zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, 

Sekretarza Miasta, osób zarządzających i członków organów zarządzających miejskimi 

osobami prawnymi i osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta 

Suwałk a także kierowników jednostek organizacyjnych gminy Miasta Suwałki – wg. stanu na 

dzień 31 grudnia2018 r. 
 

Uwag i pytań nie wniesiono. 

 

 Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  przedmiotowe Informacje  zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2019 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych.  

 

Czesław Renkiewicz –  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - 

załącznik nr 13 do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa - przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 14 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 21  głosów, ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/171/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października  2019 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 

2019 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

                                          - stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
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Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania 

stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży. 

 

Czesław Renkiewicz  – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - 

załącznik nr 17 do protokołu. 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki - przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 18  do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały był przedstawiony na 

Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 21 października br. Członkowie Komisji nie wnieśli 

uwag do projektu uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 21 głosów, ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/172/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października  2019 r. 

w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania stypendium artystycznego Prezydenta 

Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży. 

                                           - stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  punkty porządku obrad  od nr 11 do nr 20 poświęcone 

są tematyce przekształceń szkół ponadpodstawowych a projektu uchwał są dostosowanie prawa 

miejscowego do obowiązującej ustawy oświatowej. W związku z powyższym zaproponował, 

aby Prezydent Miasta przedstawił wniosek o podjęcie uchwał z punktów 11-20 oraz radna Anna 

Ruszewska- Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej przedstawiła 

opinie dotyczące przedmiotowych uchwał. Dyskusje i głosowanie odbędzie się na każdą 

uchwałę w trybie odrębnym. 

Przedstawiona propozycja uzyskała aprobatę. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii 

Konopnickiej w Suwałkach w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwał  Rady 

Miejskiej w Suwałkach  sprawie stwierdzeń przekształcenia dotychczasowych  trzyletnich liceów 

ogólnokształcących w czteroletnie licea ogólnokształcące, stwierdzenia przekształceń czteroletnich 
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techników w pięcioletnie technika oraz w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności  

gimnazjów. - załącznik nr 22 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 23 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie głosów ( „za” 20  głosów, ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/173/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października  2019 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego I Liceum 

Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach 

w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii 

Konopnickiej w Suwałkach. 
                                                  -  stanowi załącznik nr 25 do protokołu 
 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego im. gen. Zygmunta Podhorskiego 

w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach w czteroletnie 

II Liceum  Ogólnokształcące im. gen. Zygmunta Podhorskiego w Suwałkach 

funkcjonujące w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 26 do protokołu 

  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie głosów ( „za” 20 głosów, ) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/174/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października  2019 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego II Liceum 

Ogólnokształcącego im. gen. Zygmunta Podhorskiego w Suwałkach funkcjonującego 

w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach w czteroletnie II Liceum  Ogólnokształcące im. gen. 

Zygmunta Podhorskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach 
                                              -  stanowi załącznik nr 28  do protokołu 
 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

trzyletniego III Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda 

Lityńskiego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach 

w czteroletnie III Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda  

Lityńskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach. 
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Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 29 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosy) przyjęta została  

 

                                                    Uchwała Nr XIII/175/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego III Liceum 

Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda Lityńskiego w Suwałkach 

funkcjonującego w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach w czteroletnie III Liceum 

Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda Lityńskiego w Suwałkach 

funkcjonujące w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach.   
                                                   stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Suwałkach funkcjonującego 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla  

Dorosłych w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 32 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie( „za” 20 głosów” )   przyjęta została 

 

                                                       Uchwała Nr XIII/176/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października  2019 r. 

 w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego Liceum 

Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół 

Technicznych w Suwałkach w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych 

w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach.  

                                             -  stanowi załącznik nr 34  do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

trzyletniego V Liceum Ogólnokształcącego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole 

Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie V Liceum Ogólnokształcące 

w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 
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Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 35 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosy,)   przyjęta została  

 

                                                      Uchwała Nr XIII/177/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego V Liceum 

Ogólnokształcącego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół Technicznych 

w Suwałkach w czteroletnie V Liceum Ogólnokształcące w Suwałkach funkcjonujące 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach.  
                                               -  stanowi załącznik nr 37  do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

czteroletniego Technikum nr 2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 6 im. 

Karola Brzostowskiego w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 2 w Suwałkach 

funkcjonujące w Zespole Szkół nr 6 im. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 38 do protokołu 

 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 19 głosów,)   przyjęta została  

 

                                                    Uchwała Nr XIII/178/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października  2019 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum nr 2 

w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w 

Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 2 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół 

nr 6 im. 
                                              -  stanowi załącznik nr 40 do protokołu 

 

Ad pkt. 17   

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

czteroletniego Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół  

Technicznych w Suwałkach w pięcioletnie Technikum  nr 3 w Suwałkach funkcjonujące 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 
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Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 41 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 20 głosów,)  przyjęta została 

 

Uchwała Nr XIII/179/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października2019 r. 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum nr 

3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach 

w pięcioletnie Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół 

Technicznych w Suwałkach. 

                                                  -   stanowi załącznik nr 43  do protokołu 
 

Ad pkt. 18  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

czteroletniego Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr  

4 w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole  

Szkół nr 4 w Suwałkach. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 44 do protokołu 

 

 Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

W wyniku głosowania, większością głosów („za” 21 głosów) przyjęta została 

 

Uchwała Nr XIII/180/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum nr 

4 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach w pięcioletnie 

Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach. 
                                        -   stanowi załącznik nr 46  do protokołu 

 
 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności   

Gimnazjum nr 3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 47 do protokołu 
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  Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie   ( „za”  21  głosów, )   przyjęta została  

 

                                                 Uchwała Nr XIII/181/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 października  2019                                        

 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum nr 3 w Suwałkach 

funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach .  

                                        -     stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

 

 

Zdzisław Przełomiec – w związku z awarią techniczną ogłosił 15 minutową przerwę kawową, 

podczas której swoje posiedzenia odbędzie Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego w Sali 

nr 145. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności  

Gimnazjum nr 2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół  nr 4 w Suwałkach. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinie 

Komisji - załącznik nr 50 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie   ( „za” 21  głosów, )   przyjęta została  

 

                                                      Uchwała Nr XIII/182/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 października  2019                                        

w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum nr 2 w Suwałkach 

funkcjonującego w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach .  

                                        -     stanowi załącznik nr 52 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Żłobka  

Miejskiego w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 53 do protokołu. 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania - przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 54 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  
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Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie   ( „za” 20 głosów, )   przyjęta została 

  

                                                      Uchwała Nr XIII/183/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 października  2019                                        

       w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach. 

                                             -     stanowi załącznik nr 56 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji  

Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że w oparciu o wniosek radnego Tadeusza Czerwieckiego 

dotyczącego zgłoszonego przez radnego akcesu do prac w Komisji Kultury, Sportu i Turystyki, 

wniosku radnego Jacka Roszkowskiego zgłaszającego chęć pacy w Komisji Finansowo-

Budżetowej oraz zgłoszonych przez radnego Jarosława Józefa Kowalewskiego propozycji 

pracy w Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa przedłożono radnym stosowny projekt uchwały. Projekt uchwały został 

doręczony w materiałach sesyjnych. 

Wniosek T. Czerwieckiego stanowi załącznik nr 57 do protokołu, 

Wniosek J. Roszkowskiego stanowi załącznik nr 58 do protokołu, 

Wniosek J. Kowalewskiego stanowi załącznik nr 59 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie   ( „za” 21 głosów, )   przyjęta została  

 

                                                      Uchwała Nr XIII/184/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 października  2019                                        

 w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

                                        -     stanowi załącznik nr 61 do protokołu 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały  sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu     

doraźnej komisji statutowej. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 18 ust, 2 pkt. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym oraz § 92 ust. 1 Statutu Miasta Suwałk Rada Miejska w 

Suwałkach powołała doraźną komisję statutową do opracowania zmian w Statucie Miasta 

Suwałk. W związku ze śmiercią radnego Zdzisława Koncewicza, który był członkiem tej 
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komisji nastąpił wakat. Chęć pracy w komisji zgłosił radny Jarosław Schabieński. Projekt 

uchwały został radnym doręczony w materiałach sesyjnych.  

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie   ( „za”  21 głosów, )   przyjęta została  

                                                      Uchwała Nr XIII/185/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 października  2019                                        

 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składu    doraźnej komisji statutowej.  

                                          -     stanowi załącznik nr 63 do protokołu 

 

Zdzisław Przełomiec ogłosił 5 minutową przerwę podczas której wznowione zostaną obrady Komisji 

Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach w celu wskazania kandydata na 

przewodniczącego Komisji. 

 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania  

przewodniczącego komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że projekt uchwały został doręczony radnym. Odczytał 

propozycję Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego, która wskazała jako kandydata na 

Przewodniczącego przedmiotowej Komisji radnego Tadeusza Czerwieckiego. 
Protokół  Komisji w sprawie wyboru kandydata na przewodniczącego komisji stanowi załącznik nr  

64 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów   ( „za” 20 głosów,, przeciw” 0 głosów, 

„wstrzymał się” 1 głos )   przyjęta została  

 

                                                      Uchwała Nr XIII/186/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 30 października  2019                                        

 w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania przewodniczącego komisji Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

                                          -     stanowi załącznik nr 66 do protokołu 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego wschodniej części rejonu ulicy Szwajcaria                 

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 67 do protokołu. 

Sławomir Sieczkowski– Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
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przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 68 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 21 głosów )  przyjęta została  

 

                                                    Uchwała Nr XIII/187/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wschodniej części rejonu ulicy Szwajcaria w Suwałkach. 
                                               - stanowi załącznik nr 70 do protokołu 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu  zagospodarowania  

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Gen. W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej  

w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 71 do protokołu. 

Sławomir Sieczkowski– Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 72 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 73 do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 21 głosów,  )  przyjęta została  

 

                                                    Uchwała Nr XIII/188/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

w sprawie miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego terenu położonego           

u zbiegu ulic Gen. W. Sikorskiego i Grunwaldzkiej w Suwałkach.  
                                           - stanowi załącznik nr 75  do protokołu 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad gospodarki 

nieruchomościami  mienia gminnego Miasta Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - załącznik 

nr 76 do protokołu. 

Sławomir Sieczkowski – wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 77 do protokołu 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 
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Komisji – załącznik nr 78 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr79 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 21 głosów,  )  przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/189/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

w sprawie określenia zasad gospodarki nieruchomościami  mienia gminnego Miasta 

Suwałki. 
                                           - stanowi załącznik nr 80  do protokołu 

 

 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

 

 Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - 

załącznik nr 81 do protokołu. 

Sławomir Sieczkowski –Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 82 do protokołu 

 

Mariola Brygida Karpińska z żalem stwierdziła, że nie było konsultacji społecznych                  

z osobami mieszkającymi przy nowo nazwanych ulicach; ulice otrzymają nazwy europejskie, 

ale ich wygląd i możliwości użytkowania są bardzo złe. Wyraziła nadzieję, że za tymi nazwami 

pójdą środki finansowe na uporządkowanie i przystosowanie tych ulic do właściwego                      

i bezpiecznego użytkowania. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że zaproponowane nazwy ulic nie budzą żadnych 

kontrowersji. W poprzednich latach konsultacje społeczne  budziły wiele wątpliwości                      

i sprzeczności. Osiedle, na terenie którego są te ulice nie było w planie zagospodarowania 

przestrzennego.  W taki przypadku wydawane jest warunki zabudowy na podstawie odrębnych 

przepisów; były to grunty rolne. Właściciel, który sprzedał działki zwrócił się do urzędu                 

z propozycją kupna działek pod drogi  i wybudowanie tam dróg. W wyniku wielu rozmów 

przedsiębiorca ten przekazał nieodpłatnie teren pod budowę dróg Samorządowi. W chwili 

obecnej jest już miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego tych terenów i ulice te będą 

budowane. Dodał, że w planie jest utwardzanie lokalnych dróg osiedlowych, ale wszystko 

zależy od środków finansowych. Nadmienił, że na budowę ulicy Francuskiej i Włoskiej został 

złożony wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych za pośrednictwem Wojewody 

Podlaskiego. O ewentualnym przyznaniu środków finansowych na budowę tych dróg decyduje 

Premier Rządu Polskiego. Samorząd suwalski złożył pięć wniosków w tym temacie; jeden – na 

budowę ul. Wojczyńskiego jest zatwierdzony i jest już podpisana umowa; jest nadzieja na 

otrzymanie środków finansowy z oszczędności na realizację budowy ul. Miłosza i Jana 

Kochanowskiego. Na dzień dzisiejszy samorząd złożył 9 wniosków do Wojewody Podlaskiego 

i oczekuje na rozstrzygnięcie. Dodał, ż dofinansowanie wynosi 50% kosztów całej inwestycji.  
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Mariola Brygida Karpińska podziękowała Prezydentowi w imieniu mieszkańców ul. 

Włoskiej i Francuskiej za szczegółową informację i zwróciła się z prośbą o umieszczenie na 

tych ulicach przystanku MZK. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za”21 głosów)  przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/190/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

        w sprawie   nadania nazw ulicom. 

                                              - stanowi załącznik nr 84 do protokołu 

 

Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu. 

 

 Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - 

załącznik nr 85 do protokołu. 

Sławomir Sieczkowski – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 86 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 87  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 21 głosów)  przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/191/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

                                              w sprawie   nadania nazwy rondu. 
                                              - stanowi załącznik nr 88  do protokołu 

 

Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

na 2020 r. 

 

Czesław Renkiewicz –  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - 

załącznik nr 89 do protokołu. 

 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta odczytał komunikat w sprawę stawki podatku rolnego 

oraz podatku leśnego załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 91 do protokołu 
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Tadeusz Czerwiecki przyznał, że uznaje potrzebę regulacji podatków w mieście, gdyż jest 

potrzebne dla sprawnego funkcjonowania miasta ale nie zgadza się z nierównomiernym 

wzrostem tych podatków dla osób fizycznych i przedsiębiorców. Nie zgadza się  ze wzrostem 

1,8% podatku od osób prowadzących działalność gospodarczą i 7% wzrostem podatku dla osób 

fizycznych; zaproponował, aby nieznacznie podnieść stawki podatku od osób prowadzących 

działalność i obniżyć stawkę podatku zwykłym mieszkańcom. Nadmienił, że będzie głosował 

przeciw przyjęciu przedmiotowej uchwały. 

Sławomir Sieczkowski podkreślił, że radni reprezentują interesy mieszkańców i należy zważyć 

szczególnie na elementy związane z podniesieniem podatków. W chwili obecnej nie wiadomo, 

jak będzie wyglądał budżet na przyszły rok i czy jest potrzeba zwiększania podatków. Nie 

mając w pełni wiedzy na temat prognoz w tym temacie radni ugrupowania Mieszkańcy Suwałk 

nie są w stanie dokonania analizy potrzeby podniesienia podatków, dlatego również zagłosują 

przeciw przyjęciu tej uchwały. 

Wiesław Stelmach odnosząc się do wypowiedzi radnego Sławomira Sieczkowskiego 

poinformował, że jest niemożliwe przedstawienie projektu budżetu i projektu uchwał w sprawie 

zmian podatku od nieruchomości w takim terminie aby zaczęły obowiązywać od 1 stycznia 

2020 r. Uchwalenie podatków w grudniu nie gwarantuje opublikowanie uchwały w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego i tego, że będą obowiązywały od 1.01.2020 r. 

Czesław Renkiewicz podkreślił, że każdym działaniu konieczna jest konsekwencja; jeżeli 

dochody miasta nie będą rosły to potrzeby społeczne nie będą realizowane. Z pewnością  nie 

jest to działanie popularne ale niestety wynika z działania rządu: zwolnienie młodych ludzi         

z Pit. , obniżenie stawki z 18% do 17% i podwyższenie kosztów uzyskania przychodów. 

Podkreślił, że podatek od nieruchomości 100 metrowego mieszkania w skali roku zwiększy się 

o 5 zł.- nie jest to kwota przesądzająca o „być albo nie być”. Gdyby nie zostały obniżone stawki 

procentowe i podwyższone koszty uzyskania przychodów to w kasie miejskiej zostałoby ok. 

11-13 mln. zł.-  Nadmienił, że  Miasto będzie miało wzrost  w udziale  w Pit o 1%;  wielką 

troską jest co należy zrobić aby miasto nadal rozwijało się. Biorąc powyższe pod uwagę jeszcze 

raz usilnie poprosił o przyjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 14 głosów, „przeciw” 7 głosów, „przeciw” 

0 głosów)  )  przyjęta została wraz z autopoprawką 

                                                    Uchwała Nr XIII/192/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

                      sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2020 r. 
                                              - stanowi załącznik nr 93 do protokołu 
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Ad pkt. 31 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

na 2020 rok. 

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - 

załącznik nr 94 do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 95 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki – poinformował, że w Radzie Miejskiej jest od 5 lat i wszystkie wnioski 

dot. budżetu miasta złożone przez Klub Prawo i Sprawiedliwość nie zostały uwzględnione            

i zrealizowane. Zwrócił się z prośbą aby przy podejmowaniu niepopularnych decyzji 

podwyższających podatki nie obwiniać o wszystko rząd. Propozycje rządowe i działania są 

przede wszystkim prospołeczne. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  96 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 14  głosów, „przeciw” 5 głosów, 

„wstrzymał się „ 1 głos )  przyjęta została  

 

Uchwała Nr XIII/193/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

                   sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2020 rok 
                                               - stanowi załącznik nr 97 do protokołu 

 

Ad pkt. 32 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej. 

 

Czesław Renkiewicz - Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  - 

załącznik nr 98 do protokołu. 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 99 do protokołu 

 

Jacek Roszkowski – nadmienił, że podwyżka opłaty targowej nie skutkuje większymi 

wpływami do budżetu i nie przynosi większych korzyści; jest nieobligatoryjna od 2016 r . Nie 

podwyższanie opłaty targowej to byłby ukłon w stronę osób prowadzących  małe gospodarstwa 

rolne. Żywność w hipermarketach budzi coraz większe zastrzeżenia, jest niewiadomego 

pochodzenia przez co jest zagrożeniem dla naszego zdrowia. Podwyżka  opłaty targowej uderza 

w żywność,  w stosunku do której mamy pewność pochodzenia. Zaapelował o większą 

wrażliwość w tym temacie. 

Wojciech Pająk powiedział, że wprawdzie opłata targowa faktycznie jest nieobowiązkowa, 

ale z tej opłaty pokrywane jest utrzymanie targowiska; jeżeli handlujących zwolni się z tej 

opłaty to obciążeni zostaną wszyscy mieszkańcy miasta a targowisko wymaga między innymi 
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sprzątania. Opłaty te nie są ustalone procentowo tylko w złotówkach; w związku z drożejącymi 

usługami opłatę te należy podnieść,  podwyżka ta jest jak najbardziej uzasadniona.  

Czesław Renkiewicz – działania samorządu powinny być podejmowane w interesie 

mieszkańców Suwałk. Opłatę targową uiszczają przede wszystkim osoby mieszkające poza 

obrębem administracyjnym naszego miasta. Sprzątaniem targowiska zajmują się pracownicy 

PGK. Podwyżka opłaty targowej nie powinna a najwyżej w stopniu minimalnym przełoży się 

na wzrost cen produktów. Przypomniał o konieczności sprzątania placów targowych – przede 

wszystkim po zakończonym handlu w sobotę na targowisku przy ul. Bakałarzewskiej. Prace te 

wykonują pracownicy PGK, którym za wykonaną pracę trzeba zapłacić. I między innymi po to 

jest pobierana opłata targowa. Środki finansowe też są niezbędne na poprawę warunków do 

prowadzenia działalności handlowej; stwierdził, że opłata targowa powinna funkcjonować          

w naszym mieście. 

Jacek Roszkowski podkreślił, że pobór opłat też kosztuje; nie można założyć, że wzrost opłaty 

nie przełoży się na wzrost cen sprzedawanych produktów a wzrost cen dotknie przede 

wszystkim kupujących mieszkańców Suwałk więc argument, że opłata dotyczy kupców spoza 

Suwałk nie ma racji bytu. Podwyższenie opłaty targowej może doprowadzić do zaniku handlu 

na targowisku. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 14 głosów,  „przeciw” 4 głosy, „wstrzymał 

się” 2 głosy )  przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr XIII/194/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

                                                     sprawie opłaty targowej. 
                                               - stanowi załącznik nr 101  do protokołu 

 

 

Ad pkt. 33 

Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok. 

 

Czesław Renkiewicz–  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały -  załącznik 

nr 102 do protokołu.  

Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 103 do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 14  głosów, „przeciw” 0 głosów, 

„wstrzymał się” 6  głosów )  przyjęta została  
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Uchwała Nr XII/195/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

                             w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2019 rok. 
                                                 - stanowi załącznik nr 105 do protokołu 

 

Ad pkt. 34 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  

 

Czesław Renkiewicz –  Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały -  

załącznik nr 106 do protokołu.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 107 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 108 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 14 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał 

się” 6  głosów) przyjęta została  

 

Uchwała Nr XII/196/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 października 2019 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2019-2040.  
                                                  -stanowi załącznik nr 109 do protokołu 

 

Ad pkt. 35 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Jarosław Kowalewski – podziękował mieszkańcom miasta za oddane głosy, dzięki którym         

w dniu dzisiejszym mógł złożyć ślubowanie radnego Rady Miejskiej w Suwałkach. Podkreślił, 

że jest to ogromne zobowiązanie; bycie radnym to służba. Doświadczenie w samorządzie jest 

małe natomiast doświadczenie w innych obszarach jest stosunkowo duże. Wyraził nadzieję, że 

w możliwie jak najbliższym czasie będzie mógł realizować na rzecz mieszkańców miasta 

Dzięki decyzji Radnych Rady Miejskiej będzie uczestniczył w pracach dwóch komisji:  Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 

Poinformował, że jest do dyspozycji mieszkańców w każdej chwili. Jednocześnie odniósł się 

krytycznie do wypowiedzi i sposobu rozwiązania przez organ prowadzący problemu niań            

w grupach trzylatków suwalskich przedszkoli. 

Czesław Renkiewicz zaprosił do udziału w uroczystościach w dniu 11 listopada. 

 

Ad pkt. 36 

Zakończenie obrad XIII sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  najbliższa sesja wstępnie planowana jest  wstępnie na 

dzień 27 listopada  2019 r. w sali nr 26 Urzędu Miejskiego.  
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Kończąc XIII sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

Na tym protokół zakończono. 

                                                                                                      Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach      

 

                                                                                                 Zdzisław Przełomiec 

 
Protokół sporządziła:                                                        

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


